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Protokół nr XLIX/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim 

z dnia 30 października 2017 r. 

 

Na sesji byli obecni: radni, burmistrz Paweł  Mierzwiak, z-ca burmistrza Mirosław 

Walencik, skarbnik J.Kuca, sekretarz I.Prokop, prezes ZGKiM w Nowogrodzie B. – 

R.Napierała, dyrektor BS w Nowogrodzie B.- E.Kaziów. Listy osób obecnych na sesji, 

stanowią załączniki do protokołu. 

 

Porządek obrad 

   

1.   Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.   Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3.   Zatwierdzenie protokołu  z XLVIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacje przewodniczącego rady o sprawach, które wpłynęły do Rady Miejskiej w 

okresie 1międzysesyjnym, 

5.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych oraz informacje 

burmistrza o działaniach podjętych w okresie od ostatniej sesji i realizacji uchwał podjętych 

na ostatniej sesji. 

6. Informacja Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej z dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych za 2016 rok. 

7.   Podjęcie uchwał: 

1/ w sprawie zmiany uchwalonej uchwały budżetowej gminy Nowogród Bobrzański 

na 2017 rok ( druk nr 289 ), 

2/ w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportu na 2018 rok (druk nr 

290), 

3/ w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Janusza Korczaka w Nowogrodzie Bobrzańskim (druk nr 291), 

4/ w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Jana Pawła II w Niwiskach (druk nr 292), 

5/ w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 

Drągowinie (druk nr 293), 

6/ w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej Nr 2 w Nowogrodzie Bobrzańskim 

ul. Kościuszki 41 ( druk nr 294 ), 

7/ w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta i gminy Nowogród 

Bobrzański przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

sp. zo.o. (druk nr 295) 

8/ w sprawie   zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego stałych komisji 

problemowych Rady Miejskiej ( druk nr 296 ). 

8.    Interpelacje, zapytania i wnioski radnych  oraz sprawy różne.   

9.   Zamknięcie obrad XLIX  sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim. 

 

Do pkt 1.   Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący  rady Robert Milto otworzył o godz. 17:30 obrady słowami: „Otwieram  

XLIX sesję Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim”, przywitał obecnych i 

potwierdził frekwencję radnych, upoważniającą radę do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

 

 



2 

 

Do pkt 2.   Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Przewodniczący R.Milto odczytał porządek obrad i zapytał, czy są wnioski o jego zmianę. 

Radny A.Brodzik zgłosił wniosek o uczczenie podczas sesji minutą ciszy śp. zmarłego 

niedawno dr Włodzimierza Szmyra. Wniosek został przez radnych przyjęty jednogłośnie. 

  

Do pkt 3.   Zatwierdzenie protokołu  z XLVIII sesji Rady Miejskiej. 

Protokół był do wglądu w biurze rady oraz został przesłany radnym pocztą elektroniczną. 

Uwagi zgłosili: 1/ radny J.Markulak – o wykreślenie w  pkt 10.   Interpelacje, zapytania i 

wnioski radnych  oraz sprawy różne, na stronie 7 akapitu z wypowiedzi ( zmiana stanowi zał. 

do protokołu z XLVIII sesji rady),  2/ burmistrz P.Mierzwiak – o doprecyzowanie 

sformułowań w swojej wypowiedzi w  pkt 10.   Interpelacje, zapytania i wnioski radnych  

oraz sprawy różne, na stronie 6 ( zmiana stanowi zał. do protokołu z XLVIII sesji rady ). W 

przeprowadzonym głosowaniu protokół ze zmianami został przyjęty –za przyjęciem 

głosowało 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 2. 

 

Do pkt 4. Informacje przewodniczącego rady o sprawach, które wpłynęły do Rady Miejskiej w 

okresie międzysesyjnym. 

Informacje na temat  otrzymanej korespondencji  przedstawił  przewodniczący rady Robert 

Milto  ( stanowią załącznik do protokołu ). Przewodniczący odczytał pisma:  otrzymane od 

M.Kujtkowskiej - dyrektora SP w Niwiskach skierowane do radnych ( zostało przekazane 

wraz z dokumentacją na sesję ) związane z pobytem radnych na terenie szkoły podczas 

komisji objazdowej oraz udzieloną przez przewodniczącego odpowiedzią. Następnie zostało 

odczytane postanowienie Komisarza Wyborczego w Zielonej Górze o wygaszeniu mandatu 

radnej Elżbiety Kaziów na skutek pisemnego zrzeczenia się z pełnienia funkcji. Obecnej na 

sesji E.Kaziów, podziękowania złożyli burmistrz i przewodniczący rady.  

 

Do pkt 5. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych oraz informacje 

burmistrza o działaniach podjętych w okresie od ostatniej sesji i realizacji uchwał podjętych 

na ostatniej sesji. 

Odpowiedzi na pytania i wnioski zgłoszone przez radnych, w imieniu burmistrza, udzielił 

zastępca M.Walencik. 

Radnemu T.Sawickiemu – przystanek w Klępinie został naprawiony. 

Radnemu J.Markulakowi – w budżecie ujmowane są zadania inwestycyjne realizowane bądź 

planowane do wykonania przez gminę, które finansowane są z różnych źródeł tj. w ramach 

wydzielanych środków własnych oraz pozyskiwanych ze źródeł zewnętrznych. Szczegółowe 

informacje o źródłach finansowania poszczególnych zadań może przekazywać radnym pani 

skarbnik podczas omawiania uchwał wprowadzających zmiany w budżecie w trakcie roku. 

Radnej A.Dulskiej – problem z świecącymi naprzemiennie lub nieświecącymi lampami został 

zgłoszony do energetyki. 

Informacje  burmistrza Pawła Mierzwiaka o działaniach z okresu międzysesyjnego: 

- od 21 do 22 września br. udział w szkoleniu z zakresu obronności i zarządzania 

kryzysowego organizowanym w  Kołobrzegu dla wójtów, burmistrzów i prezydentów miast, 

- 25 września br. spotkanie z kierownictwem MGOPS w Nowogrodzie Bobrzańskim w 

sprawie remontu pomieszczeń ośrodka oraz wypełnienia zaleceń Sanepidu, 

- 26 września br. 1/ podpisanie umowy w ramach PROW, 2/ spotkanie z prezesem RIO w 

sprawie uruchomienia środków z zarządzania kryzysowego na remont zniszczonego mostku, 

3/ udział w posiedzeniu Zarządu Związku Powiatowo Gminnego związany z przygotowaniem 

przetargu na dowozy dzieci do szkół 

- 27 września br. 1/ spotkanie z przedstawicielem  sieci sklepów „Biedronka” w sprawie 

wykonania zjazdu do sklepu, dokumentacji projektowej i reorganizacji ruchu w związku z 
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planem budowy przejścia dla pieszych. Burmistrz poinformował również o piśmie 

otrzymanym z ministerstwa transportu w sprawie budowy obwodnicy Nowogrodu 

Bobrzańskiego ( kosztowana dokumentacja projektowa została wykonana przed laty ). 

Ministerstwo nie przewiduje realizacji tej inwestycji. 2/ spotkanie rady budowy ul. 

Nadbrzeżnej, 3/ spotkanie z prezesem Związku Powiatowo Gminnego n/t zapisów w 

specyfikacji do przetargu na dowozy dzieci do szkół, 

- 29 września br. 1/ budowa ogrodzenia cmentarza przy ul. Kościuszki w Nowogrodzie B., 2/ 

spotkanie organizatorów akcji „Szlachetna Paczka”, 

- 2 października br. posiedzenie komisji przyznającej nagrody dla nauczycieli, 

- 3 października br. spotkania: 1/ z osobą chcącej wydzierżawić stawy, 2/ z mieszkańcem ul. 

Leśnej dot. uzgodnień w sprawie odstąpienia gruntu na pas drogowy. Burmistrz 

poinformował o zmieniających się kryteriach przy naborach wniosków na uzyskanie 

dofinansowania w ramach programu „Schetynówki”, 3/ z prezesem Euroregionu dot. 

złożonych wniosków o pozyskanie dofinansowań m.in. na organizację „Dnia Dziecka”, 

turnieju piłkarskiego i współpracy partnerskiej SP w Niwiskach, 4/ z dyrektorem LRPO dot. 

kryteriów rankingowych przy składaniu wniosków o dofinansowanie, 

- 4 października br. spotkanie w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska dot. 

możliwości pozyskania dofinansowania przez mieszkańców przy zmianie sposobu 

ogrzewania domu w ramach programu „Przez efektywność do czystego powietrza”,  

- 5 października br. spotkania: 1/ z dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy n/t zatrudnienia 

stażystów,  2/ w Starostwie Powiatowym w Zielonej Górze n/t dokumentacji projektowej, 

- 6 października br. 1/ pożegnanie dyrektora BS w Nowogrodzie Bobrzańskim ( przejście na 

emeryturę ), 2/ spotkanie z mieszkańcem Dobroszowa Małego związane z możliwością 

udzielenia pomocy w związku z uszkodzeniem domu przez wichurę, 

- 7 października br. 1/ dostarczenie agregatu do Kotowic ( brak dostaw prądu po przejściu 

wichury ), 2/ dostarczenie wody do sołectw, w których wodociąg przestał działać, 3/ prace 

przy budowie ogrodzenia cmentarza przy ul. Kościuszki, 4/ spotkanie z przedstawicielami 

Fibera w związku z organizacją „III Pikniku z Latawcem”,   

- 8 października br. 1/ wyjaśnienie z informatykiem przyczyn wszczęcia alarmu w urzędzie, 

2/ interwencja i pomoc przy rozwiązaniu incydentu z udziałem osoby przebywającej w 

ośrodku prowadzonym przez stowarzyszenie Arka w Krzywej, 

- 10 października br. udział w konwencie wójtów, burmistrzów i prezydentów 

woj.lubuskiego, 

- 12 października br. 1/ posiedzenia zarządu Związku Powiatowo-Gminnego w Czerwieńsku, 

2/ spotkanie rady budowy ul. Nadbrzeżnej w Nowogrodzie bobrzańskim, 3/ pogrzeb doktora 

W.Szmyra, 

- 14 października br. budowa ogrodzenia cmentarza przy ul. Kościuszki, 

- 16 października br. 1/ spotkanie z dyrektorem SP Nr 2 w Nowogrodzie Bobrzańskim w 

sprawie budżetu szkoły, 2/ spotkanie z prezesami OSP z terenu gminy dot. przeznaczenia 

budżetu, 

- 17 października br. zakończenie budowy ogrodzenia przy cmentarzu na ul. Kościuszki, 

- 19 października br. spotkania: 1/ z prezesem działkowców dot. przesunięcia ogrodzenia na 

ul. Działkowej, 2/ z przedstawicielami Związku Wędkarskiego w sprawie możliwości 

przekazania stawów, 3/ z przedstawicielami Pogotowia Ratunkowego w Zielonej Górze w 

sprawie stacjonowania karetki ratunkowej w Nowogrodzie B. ( czekamy na pismo od 

wojewody ), 

- 20 października br. 1/ spotkanie w Forst dot. wspólnego projektu budowy ścieżki 

rowerowej, 2/ podpisanie porozumienia wraz z gminami powiatu zielonogórskiego w sprawie 

założenia i wyposażenia powiatowego magazynu sprzętu, 

- 21 października br. mistrzostwa tenisa stołowego dzieci, 
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- 23 października br. spotkanie z kuratorem oświaty dot. kształtowania wysokości subwencji 

w związku ze zmianami wprowadzanymi w ustawie Karta nauczyciela, 

- 25 października br. spotkania: 1/z przedstawicielami Nadleśnictwa w sprawie podziału 

działki, 2/ z prezesem WFOŚiGW w Zielonej Górze w sprawie programu dofinansowującego 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, 3/ Związku Powiatowo-Gminnego, 4/ złożenie 

wniosków na agregaty,  

- 26 października br. 1/ udział w V Kongresie Przedsiębiorczości Lubuskie 2017 w Zielonej 

Górze, 2/ spotkanie z konserwatorem zabytków w sprawie uzyskania zezwoleń, 3/ podpisanie 

umowy dofinansowującej budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, 

- 27 października br. spotkania: 1/ z udziałem studentów Uniwersytetu Zielonogórskiego i z 

Cottbus związane z projektem opracowania informacji o poniemieckich zakładach DAG w 

Krzystkowicach, 2/ z dyrektorem ENEA w sprawie wykonania linii energetycznej w 

Niwiskach oraz warunków przyłączy, 

- 28 października br. udział w uroczystych spotkaniach organizowanych przez Koło AA oraz 

przez Koło Łowieckie, 

- 30 października br.  spotkania z rada budowy ul. Nadbrzeżnej w Nowogrodzie Bobrzańskim 

oraz odbiór dokumentów ze Starostwa Powiatowego i od konserwatora zabytków. 

               

Do pkt 6. Informacja Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej z dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych za 2016 rok. 

Przewodniczący Rady Robert Milto i  Burmistrz Paweł  Mierzwiak poinformowali, że 

wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczeń złożyły je w wymaganych przepisami 

terminach. Urząd Skarbowy, po dokonaniu analizy złożonych oświadczeń, do kilku wniósł 

uwagi, które zostały przekazane osobom ich dotyczących. Złożone informacje stanowią 

załączniki do protokołu. 

  

Do pkt 7.   Podjęcie uchwał: 

Do ppkt 1. W sprawie zmiany uchwalonej uchwały budżetowej gminy Nowogród Bobrzański 

na 2017 rok ( druk nr 289 ). 

Projekt uchwały szczegółowo omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. W wyniku 

wprowadzonych zmian, planowane dochody budżetu gminy na 2017 rok wyniosą: 

37.237.954,30 zł; wydatki 40.331.101,85 zł ; planowany deficyt w kwocie 3.093.147,55 zł. 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do 

protokołu ). W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za 

przyjęciem głosowało - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr 

XLIX/287/2017 ). 

 

Do ppkt 2. W sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportu na 2018 rok (druk nr 

290). 

Projekt uchwały szczegółowo omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie 

zgłoszono, wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W 

wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 

14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLIX/288/2017 ). 

 

Do ppkt 3. W sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Janusza Korczaka w Nowogrodzie Bobrzańskim (druk nr 291). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 14 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLIX/289/2017 ). 
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Do ppkt 4. W sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Jana Pawła II w Niwiskach (druk nr 292). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 14 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLIX/290/2017 ). 

 

Do ppkt 5. W sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 

Drągowinie (druk nr 293). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 14 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLIX/291/2017 ). 

 

Do ppkt 6. W sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej Nr 2 w Nowogrodzie Bobrzańskim 

ul. Kościuszki 41 ( druk nr 294 ). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 14 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLIX/292/2017 ). 

 

Do ppkt 7. W sprawie przedłużenia okresu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta i gminy Nowogród 

Bobrzański przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej sp. zo.o. 

(druk nr 295). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 14 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLIX/293/2017 ). 

 

Do ppkt 8. W sprawie   zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego stałych 

komisji problemowych Rady Miejskiej ( druk nr 296 ). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 14 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLIX/294/2017 ). 

 

Do pkt 8.    Interpelacje, zapytania i wnioski radnych  oraz sprawy różne.  

Radna D.Laskowska –Kabała  pisemne wnioski i pytania dot. 1/ remontu nawierzchni ul. Nad 

Stawami w Nowogrodzie Bobrzańskim, 2/ możliwości przywrócenia w szkołach opieki 

stomatologicznej nad uczniami, 3/ przystąpienia gminy do rządowego programu „Maluch+”, 

4/ działalności informacyjnej samorządu w zakresie upowszechnienia wiedzy wśród 

mieszkańców gminy o szkodliwości smogu, 5/ organizacja spotkania w MGOKSiR z okazji 

Dnia Pracownika Socjalnego.  

Radna A.Dulska – 1/ problem ze światłem ( przerwy w dostarczaniu )  na os. Zatorze. Prośba 

o skierowanie pisma interwencyjnego do Zakładu Energetycznego, by sprawdzono jakie są 

tego przyczyny zwłaszcza, że obiecano iż nie będzie żadnych komplikacji po wybudowaniu 

linii od strony Białowic. 2/ pytanie jak wygląda sprawa przekazania /wymiany działek z 
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Nadleśnictwem celem poprawy dojazdu między ul. Gajową a ul. Łąkową. 3/ sprzątanie liści z 

dróg osiedlowych oraz spękana asfaltowa nawierzchnia dróg na os. Zatorze, ul. 

Marcinkowskiego, ul. Grunwaldzka. 

Radny R.Sós – 1/ mieszkaniec  z ul. Piaskowej wnosi uwagi do nasadzeń drzew koło jego 

posesji. Burmistrz wyjaśnił, że z mieszkańcem uzgodniono iż dwa niedawno posadzone 

drzewa będą przesadzone. 2/ pytanie o umiejscowienie i planowaną budowę garaży koło 

cmentarza  w Nowogrodzie Bobrzańskim. Burmistrz poinformował, że wszelkie prace 

inwestycyjne odbywają się zgodnie z przyjętymi  przez radę poprzedniej kadencji planami 

zagospodarowania przestrzennego.  

Radna W.Jastrzębska -  prośba o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych o skierowanie 

do prac wyrówniarki na drogę powiatową do Dobroszowa Małego.  

Radny J.Markulak – 1/ pytanie czy w Drągowinie mamy sołtysa. Burmistrz poinformował, że 

tak ( zostało wycofane  wcześniej złożone zrzeczenie pełnienia funkcji ). 2/ na skutek 

wykonywania prac polowych związanych z koszeniem i zbiorem kukurydzy z pól przed 

Drągowiną, sprzęt rolniczy zanieczyszcza ziemią asfaltową nawierzchnię drogi prowadzącej 

do wsi. Prośba o interwencję i skłonienie rolników do sprzątania lub zmianę miejsc załadunku 

i wjazdu na drogę.  

Radny H.Majdański -  wniosek o otwarcie bram wjazdowych na teren przy SP Nr 2 w 

Nowogrodzie celem umożliwienia zaparkowania aut osobom odwiedzających groby w dniu 

Wszystkich Świętych. 

Radny T.Sawicki -  1/ na skutek, być może nieodpowiedni wykonanych prac, powtarzają się 

problemy ze spadającymi gontami z wiaty na placu wiejskim w Klępinie po przejściu wichur. 

2/ przechylony słup telekomunikacyjny należący do Orange. Mimo interwencji i zgłaszania 

problemu, firma nie reaguje w tej sprawie.   

  

Do pkt 9.   Zamknięcie obrad XLIX  sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim. 

Ponieważ został wyczerpany porządek obrad XLIX sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie 

Bobrzańskim i więcej pytań nie zgłaszano, przewodniczący obradom radny Robert Milto  o 

godz. 19:30  zamknął sesję słowami: „Zamykam obrady XLIX sesji Rady Miejskiej w 

Nowogrodzie Bobrzańskim”. 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Wanda Kwas          Robert Milto 

 

 

  
 

 


